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Ez egy multíkulturálís régió 
Beszé lge té s Bene Tamással , a D K M T Eurorégió 

If júsági Szöve t ségének most hivatalba lépő e lnökéve l 
A Duna-Körös-Maros-Tisza Euroré-
g ió I f j ú s á g i S z ö v e t s é g e ( D K M T 
ERISZ) Közgyűlése Bene Tamást vá-
lasztotta a szervezet elnökének, a le-
köszönt Jancsák Csaba helyére. A tag-
s z e r v e z e t e i n k e r e s z t ü l több mint 
nyolcvanezer fiatalt képviselő szövet-
ség az elmúlt három év alatt meghatá-
rozó tagjává vált a regionális ifjúságpo-
l i t i k á n a k : d e l e g á l t j a i ott ü l n e k a 
Nemzeti Civil Alapprogram, a nemze-
ti, a regionál is i f júsági tanácsok, a 
DKMT megyei szintű együttműködé-
sek szakcsoportjaiban és testületeiben. 
És ami rendkívül fontos az ifjúsági 
közélet jövője szempontjából: az aktu-
ális pártpolitika a DKMT ERISZ szer-
vezeti falain kívül maradt, a Szövetség 
a határokon átívelő együttműködésről 
szólt és arról szól ma is, függetlenül 
a tagok és a képviselők politikai-köz-
életi szimpátiájától. Talán ezért is emlí-
tik egyre több helyen példaértékűnek a 
DKMT ERISZ-t, talán ezért került 
meghívásra előadással vagy prezentá-

cióval jó néhány nemzetközi konferen-
ciára a szervezet. Bene Tamás elnök-
kel a terveiről és a szervezet jövőjéről 
beszélgettünk... 

- Először is a szakmai múltadról szeretnélek 
kérdezni. Azt tudjuk, hogy az SZTE EHÖK 
Külügyi Bizottságának elnöke voltál. Lapunk 
legutóbbi számában Fedor Péter Mózes, aki a 
külügyi bizottsági elnöki székében követett téged, 
igen elismerő szavakkal beszélt az ottani mun-
kádról. Mióta foglalkozol ifjúsági-közéleti dol-
gokkal? Mikor kapcsolódtál be a külügyi tevé-
kenységekbe? 

- 2000 őszén pályázat útján kerültem az 
EHÖK Külügyi Bizottsághoz és nem sok-
kal később annak vezetője lettem. így 
kezdődött minden. Aztán voltam HÖK-tag 
az SZTE Állam és Jogtudományi Karán, 
mindenféle feladatokkal és beosztásban, 
később azonban a civil szféra irányába ori-
entálódtam. Jelenleg a DKMT Eurorégió 
Ifjúsági Szövetsége mellett az Erasmus 
Student Network (ESN) szegedi szekció-
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EURÓPA 
Európa, hozzád, 
feléd, tefeléd száll szózatom a század 
vak zűrzavarában 
s míg a mások az éjbe koDgatva temetnek, 
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O, ősi világrész, 
te régi, te rücskös, te szeme te magasztos, 
lelkek nevelője, illatokat és ízt 
szűrő, csodatévő, nagyhomloku, könyves, 
vén Európa. 

Ha mostoha is vagy, viaskodom érted 
és verlek a számmal és csókkal igézlek 
és szókkal igázlak, hogy végre szeress meg. 

Ki téphet el innen, 
ki téphet el engem a te kebeledről? 
Nem voltam-e mindig hű, tiszta fiad tán? 
Kölyökkorom óta nem ültem-e éjjel 
lámpán sugaránál tanulva a leckéd, 
vigyázva, csodálva száznyelvű beszéded, 
hogy minden igéje szivembe lopódzott? 
Már értik azóta az én gügyögésem, 
bármerre vetődjem, sokszáz rokonom van, 
bármerre szakadjak, testvérem ezer van. 

Nem láttam-e Kölnben a német anyókát 
esőbe csoszogni, Párizsban a tündér 
francia leányok könnyű szökelését, 
Londonban a lordok hajának ezüstjét 
s nem ettem-e, ittam munkásnegyedekben 
családi szobákba lármás olaszokkal? 
Nem fájt-e velőmig a szlávok, a sápadt 
szlávok unalma, a bánat aranyszín 
fáradt ragyogása? 
Mind édes-enyémek a népek e földön, 
kitágul a szívem, beleférnek együtt. 

Fogadjatok engem 
ti is szívetekbe 
s ti távoli népek 
kürtösei, költők, 
pereljetek értünk otthon a mivélünk 
perlőkkel, anyánkért s mi tiértetek majd 
itthon perelünk, hogy élhessen anyátok. 
Kiáltsatok együtt, 
Európa bátor szellemei, költők, 
hogy gyáva vadállat bújik le vackán 
és vaksi vakondok fúr alagutat. 
Daloljatok együtt, 
fények, fejedelmek, szellem-fejedelmek, 
hogy lélek a várunk, légvár a mi várunk, 
ezt rakjuk az égig, kemény szeretetből 
és légi szavakból. 
Kezdjetek élőiről építeni, költők, 
légvár katonái. 
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jában és a Futurope Egyesületben is tevé-
kenykedem. Az utóbb említett két szerve-
zetnél inkább a szolgáltatások nyújtásán 
van a hangsúly, ami felüdülést jelent az ér-
dekképviseleti munka után, melyet a 
Nemzeti Civil Alapprogramban, és a sze-
gedi Generációs Ifjúsági Fórum vezetésé-
ben, vagy - korábban - a Külügyi Bizott-
ságban végeztem. 

-A DKMT Eurorégió Ifjúsági Szövetsége, 
mint szervezet az ifjúsági közélet jelentős ténye-
zőjévé nőtte ki magát. Ez állandóságot feltéte-
lez. Azonban minden vezetőváltás egyúttal egy 
kicsit pályaváltás is. Milyen változásokat esz-
közölsz? 

- Elődöm, Jancsák Csaba áldozatos mun-
kával felépítette a szövetséget és megala-
pozta annak helyét a nemzeti és nemzet-
közi ifjúsági közéletben. A szervezet 
felépítése komoly kihívás volt, mivel tag-
jaink magyarországi, vajdasági és romániai 
ifjúsági szervezetek, és az ezeket vezető 
magyar, szerb és román nemzetiségű ifjú-
sági vezetőkkel kellett hosszas tárgyaláso-
kat folytatni a megfelelő kompromisszu-
mok megkötéséhez, hogy megtaláljuk 
azokat az együttműködési formákat, me-
lyek mentén az Eurorégió ifjúsága érdeké-
ben a legtöbbet tehetünk. Szervezetünk 
elismerését jelzi, hogy sok konferenciára 
hívnak minket előadni (sajnos többre is, 
mint amire el tudunk menni), valamint az, 
hogy delegáltjaink tevékenykednek több 
érdekképviseleti fórumon, mint például a 
Nemzeti Civil Alapprogram, a DKMT Re-
gionális Együttműködés vagy a helyi szin-
tű Szegedi Ifjúsági Generációs Fórum. 

Hogy milyen vál tozások lesznek? 
Azt hiszem, Csaba személye és tapasztala-
tai kellettek ahhoz, hogy a szövetség tevé-
kenységét megkezdje, ha úgy tetszik, pá-
lyára ál l jon. Ez s ikeresen és gyorsan 
megtörtént. Ez nemzetközi szervezet éle-
tében néhány év rövid idő, ennyi kell ah-
hoz, hogy minden tagszervezet otthon 
megvitasson, elfogadjon egy-egy kezde-
ményezést vagy esetleg módosító indítvá-
nyokkal álljon elő. 

Jelenleg már az Európai Unióban törté-
nő helytállás, érvényesülés a cél, hogy a 
Duna-Körös-Maros-Tisza Eurorégió ifjúsá-
ga nyertese legyen például Magyarország 
csatlakozásának, ugyanakkor a szükségsze-
rű nehézségeket megfelelően kezeljük, 
azokból találjunk kiutat. Erre a feladatra 
megtisztelő, hogy közgyűlésünk engem ta-
lált alkalmasnak, gondolom némi nemzet-
közi tapasztalatomnak köszönhetően. 

-Az FA1 határainak délre ereszkedése milyen 
hatással lesz a szervezetre? Magyarország 
F.U-tag, Románia tagjelölt, Szerbia előtt pedig 
még hosszú út dl! a csatlakozásig. /Íz államha-
tárok keménysége nehezíti-e majd az együttmű-
ködést? 

- Az államhatárok eddig is komoly gondot 
okoztak. Megdöbbentő, hogy csupán né-
hány tíz kilométerre lakunk egymástól és 
gondot okoz az, hogy személyesen talál-
kozzunk. A tömegközlekedés az országok 
között egyáltalán nem nevezhető kielégí-
tőnek. Gépkocsival még csak-csak meg-
oldható, ez esetben azonban a vízumkény-
szer, illetve az idegen rendszámú autókra 
specializálódott rendőrök okozhatnak 
fennakadásokat. így rendszeresen több-
nyelvű meghívóleveleket kell írnunk egy-
másnak még a legközvetlenebb munka-
társainkkal is. De már beleszoktunk. 
A határon átívelő kapcsolatok érdekében 
fontosnak tartjuk olyan szolgáltatások ki-
alakítását, melyeket mindenki egyaránt 
igénybe vehet. A pályázatok esetében is 
komoly gondot jelentenek a határok, fő-
leg, hogy legtöbbjük kizárja a szerbiai, így 
a vajdasági kedvezményezetteket. 

- Divatos kérdés: mi az, amit Magyarország-
ból az EU-ba vinnél és mi az, amit itthagynál? 

- „Sírva vigad a magyar!" - szokták mon-
dani. Ebben mindaz benne van, amit ma-
gammal vinnék, és az is, amit nem. Ma-
gammal vinném azt a közvetlenséget, 
barátságot, segítőkészséget és jókedvet, 
ami a magyar emberekből sugárzik, ugyan-
akkor itthon hagynám a depressziót, azt, 
hogy a problémákon siránkozunk ahelyett, 
hogy a megoldást keresnénk rá. 

Muszáj beszélnem a magyar kultúrá-
ról, amit magunkkal kell vinnünk! A sok-
színű Európában egyenrangú helyet kell 
kivívnunk kulturális értékeinknek, hagyo-
mányainknak és ez csak rajtunk múlik. 
A kultúra területén nincsenek szabályok, 
melyeket követnünk kéne, egyszerűen 
csak népszerűsítenünk kell azt, minden-
hol ott kell lennie. De a miéenk egy 
multikulturális régió. Mint egy nemzetkö-
zi szervezet képviselője, itt szeretném fel-
hívni a figyelmet a román és a szerb kultu-
rális értékekre, melyeknek szintén helye 
van Európában. 

- Mik a közeljövő eseményei? 

- A 2004 áprilisában Szegeden tartott köz-
gyűlésünkön döntöttünk arról, hogy a kö-
vetkező közgyűlésünket Temesváron ren-
dezzük meg júniusban. Épp néhány napja 
vált biztossá és fontos eseménynek ígérke-
zik a magyar, romániai és szerbiai ifjúsági 
szolgáltató irodák közötti találkozó meg-
szervezése, hogy az érdekképviselet mel-
lett az így kialakított együttműködés során 
az eurorégió fiataljainak nyújtott szolgálta-
tások, az információáramlás, valamint az if-
júságkutatás is egységes országhatárokon 
átnyúló és nemzetiségtől független di-
menziót kap. 
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